



CANADIAN COUNSELLING AND  
PSYCHOTHERAPY ASSOCIATION  
L'ASSOCIATION CANADIENNE DE  
COUNSELING ET DE PSYCHOTHÉRAPIE

\*Le français suivra\*

## FOR IMMEDIATE RELEASE

### Call to Abolish GST/HST on Mental Health Services Ahead of 2025 Election

**OTTAWA, August 23, 2023**— Today, on Parliament Hill, the Canadian Counselling and Psychotherapy Association (CCPA) is urging the federal government to remove GST/HST tax obligations on their services, aiming to address Canada's escalating mental health crisis in the lead-up to the 2025 election.

The current federal bill C-323, which aims to abolish GST/HST requirements, is slated for its third reading in the upcoming fall session. With a federal election on the horizon, Counselling Therapists and Psychotherapists nationwide are urging the federal government to act now and ease the strain on an essential industry.

“Counselling Therapy and Psychotherapy are essential health services that over 5.3 million people in Canada have identified as necessary. However, unlike other vital services in Canada, we're burdened with the obligation to tax our services, placing financial strain on both patients and our community—many of which are already struggling,” said Kim Hollihan, Chief Executive Officer of the CCPA, a national association representing over thirteen-thousand mental health professionals in Canada.

While health providers like Psychologists, Occupational Therapists, and Social Workers are exempt from charging GST/HST on psychotherapy services, Counseling Therapists and Psychotherapists—specialists in their field—are excluded from this exemption.

“We are in a crisis for timely access to mental health services. Equally apparent is the lack of access to these services for those who can't afford them. Long waiting lists, and the out-of-pocket cost for these services are the top reported barriers. By implementing tax exemptions on our services, we can alleviate some of the financial burden across the industry, providing increased access for all,” said Lindsey Thomson, Director of Public Affairs of CCPA.

In 2021, Statistics Canada reported that counselling therapy and psychotherapy is the most unmet need of Canadians seeking help with mental health care, with 1 in 4 Canadians 18 years and older being screen positive for at least one mental illness.

To learn more, and to send your letter of support calling on the government to remove the GST/HST requirement for counselling therapy and psychotherapy, visit [www.taxfreetherapy.ca/](http://www.taxfreetherapy.ca/)

-30-

Hana Sabah

Communications Associate

[hana@impactcanada.com](mailto:hana@impactcanada.com) | 514-834-8841



CANADIAN COUNSELLING AND  
PSYCHOTHERAPY ASSOCIATION  
L'ASSOCIATION CANADIENNE DE  
COUNSELING ET DE PSYCHOTHÉRAPIE

## POUR PUBLICATION IMMÉDIATE

### **Appel à l'abolition de la TPS/TVH sur les services de santé mentale avant les élections de 2025**

**OTTAWA, le 23 août 2023**— Aujourd'hui, sur la Colline du Parlement, l'Association canadienne de counseling et de psychothérapie (ACCP) exhorte le gouvernement fédéral à supprimer les obligations fiscales liées à la TPS/TVH sur leurs services, afin de s'attaquer à la crise de santé mentale qui s'aggrave au Canada à l'approche des élections de 2025.

Le projet de loi fédéral C-323, qui vise à abolir les exigences en matière de TPS/TVH, devrait être examiné en troisième lecture au cours de la prochaine session d'automne. À l'approche des élections fédérales, les thérapeutes et psychothérapeutes de tout le pays demandent instamment au gouvernement fédéral d'agir maintenant et d'alléger les contraintes qui pèsent sur une industrie essentielle.

"La thérapie de conseil et la psychothérapie sont des services de santé essentiels dont plus de 5,3 millions de personnes au Canada ont reconnu la nécessité. Cependant, contrairement à d'autres services vitaux au Canada, nous avons l'obligation de taxer nos services, ce qui exerce une pression financière sur les patients et notre communauté, dont beaucoup sont déjà en difficulté", a déclaré Kim Hollihan, directeur général de l'ACCP, une association nationale représentant plus de treize mille professionnels de la santé mentale au Canada.

Alors que les prestataires de soins de santé tels que les psychologues, les ergothérapeutes et les travailleurs sociaux sont exonérés de la TPS/TVH sur les services de psychothérapie, les thérapeutes et psychothérapeutes spécialisés dans leur domaine sont exclus de cette exonération.

"Nous traversons une crise en ce qui concerne l'accès aux services de santé mentale en temps voulu. Le manque d'accès à ces services pour les personnes qui n'en ont pas les moyens est tout aussi évident. Les longues listes d'attente et le coût de ces services sont les principaux obstacles signalés. En mettant en œuvre des exonérations fiscales sur nos services, nous pouvons alléger une partie du fardeau financier dans l'ensemble du secteur, ce qui permettra d'améliorer l'accès pour tous", a déclaré Lindsey Thomson, directrice des affaires publiques de l'ACCP.

En 2021, Statistique Canada a indiqué que les thérapies de conseil et les psychothérapies constituent le besoin le plus insatisfait des Canadiens qui cherchent de l'aide en matière de soins de santé mentale, 1 Canadien sur 4 âgé de 18 ans et plus ayant été dépisté positif pour au moins une maladie mentale.

Pour en savoir plus et envoyer votre lettre de soutien demandant au gouvernement de supprimer l'exigence de TPS/TVH pour les thérapies de conseil et les psychothérapies, consultez le site [www.taxfreetherapy.ca/](http://www.taxfreetherapy.ca/)



CANADIAN COUNSELLING AND  
PSYCHOTHERAPY ASSOCIATION  
L'ASSOCIATION CANADIENNE DE  
COUNSELING ET DE PSYCHOTHÉRAPIE

-30-

Hana Sabah

Collaborateur en communication

[hana@impactcanada.com](mailto:hana@impactcanada.com) | 514-834-8841

---